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 Componist en arrangeur 

Misschien nog meer dan als muzikant, is 
Dick Van der Harst befaamd als componist, 
arrangeur en klankentovenaar. Je moet er 
maar eens de schier eindeloze projecten 
op naslaan waarbij hij betrokken was of 
waarvan hij de bedenker en promotor 
is geweest. Er zijn de talrijke producties 
die hij op touw zette met Muziektheater 
LOD (‘Diep in het bos’, ‘Achter ’t 
eten’, ‘Stories of Europe’, ‘La Tristeza 
Complice’…), Klangwolke (een compositie 
uit 2009 voor Linz, Cultuurhoofdstad), 
het hartverwarmende ‘Huis der verborgen 
muziekjes’, de succesvolle samenwerking 
met gerenommeerde ensembles als Oxalys 
of Zefiro Torna. Met dit laatste gezelschap 
werkte hij een project uit rond Jacob 
Obrecht, de Gentse polyfonist uit de tweede 
helft van de 15de eeuw, die als een van de 
grootste componisten van zijn tijd werd 
beschouwd. Dick confronteerde die muziek 
met de klankenwereld van de gamelan, 
een instrument/speelstijl verbonden met de 
Javaanse mythologie en religie.
Een andere belangrijke compositie-
opdracht was ‘Orfeo & Majnun’, een 
muziektheaterstuk, waarvoor Dick, in 
opdracht van de Brussellse Muntschouw-
burg, de muziek schreef (samen met 
Moneim Adwan en Howard Moody). 
Het werd een wondere ontmoeting tussen 
oosterse en westerse muziek.
Nog een onvergetelijk hoogtepunt was 
beslist de wervelende concertreeks met 
Banda Azufaifo, een combinatie van 
Catalaanse rietinstrumenten met de 
klassieke fanfare-instrumenten. 

“Wij hebben toen het geluk gehad dat 
we subsidies konden losweken, waardoor 
we grensoverschrijdend konden werken. 
Ik schreef toen de composities en werkte 
ook alle arrangementen uit (Dick schreef 
-en schrijft overigens nog altijd- alles uit 
met de hand. nvdr) en verzamelde ook de 
muzikanten. Die waren niet zo eenvoudig 
te vinden, maar ik heb gelukkig uit vroegere 
projecten formidabele muzikanten kunnen 
strikken (o.a. Bart Maris, Kim Delcour, 
Mattias Laga -nvdr). Het was wel niet dik 
betaald, maar het speelplezier was zo groot 
dat de financiële kant niet meespeelde.
In het begin verliepen die concerten vrij 
statisch, maar gaandeweg evolueerden die 
naar spectaculaire muzikale feesten. We 
waren met meer dan dertig muzikanten, 
die naar het einde van ons project allemaal 
in topvorm waren. In die periode speelden 
we soms driemaal per dag. Wij stonden 
toen op grote podia in België, Nederland 
en Bretagne. Het ging er behoorlijk stevig 
aan toe. We hebben zo eens twee dagen 
na mekaar in de Vooruit gespeeld. Na een 
paar nummers waren de eerste rijen al 
naar de achterkant van de zaal gevlucht, 

zo’n energie en decibels werden er 
geproduceerd dat het bijna niet te houden 
was”.

Kenmerkend voor al deze projecten is 
dat ze een breed publiek aanspreken. 
Het heeft dan ook niemand verbaasd 
dat Van der Harst in 2001 de Louis Paul 
Boonprijs kreeg “voor zijn maatschappelijk 
engagement en de binding met de mens 
die in zijn hele oeuvre terug te vinden is”. 
Het werd niet zijn laatste onderscheiding: 
in 2007 en 2008 was Dick van der Harst 
stadscomponist van Gent. Het werd 
evenmin zijn laatste ambitieuze project! 
Toch heeft Covid ook voor onze vlijtige 
musicus alles grondig door elkaar geschud. 
Optredens en opdrachten werden 
uitgesteld of zijn intussen gewoon afgelast. 

“Ik ben altijd een beetje eigenwijs geweest. 
Ik wil geen statuut en ik wil niet gaan 
doppen, ik heb dat niet nodig. Samen 
met Paola , mijn vrouw, komen we samen 
wel rond. Ik heb een heel breed terrein 
waarin ik mijn muzikale aspiraties kwijt 
kan. Ik speel binnenkort in Brussel met een 
Mexicaans gezelschap, gewoon op straat in 
de Marollen. Ik ben ook al jaren op stap met 
Raquel Gigot en Arnaud Degimbe, waarmee 
we een muzette-programma brengen. Vaak 
staan we dan in een primitief zaaltje, ergens 
diep in Wallonië. Geen microfoons, gewoon 
instrumenten uitpakken en spelen. Het kan 
dus nog, maar het wordt zeldzaam.
Ook in het Gentse wordt er nog wel 
muzikaal plezier gemaakt. Zo is er bij 
voorbeeld het initiatief van klarinetist 
Mattias Laga die in een garage in de 
Ledebergse vaartbuurt ‘Ledebirds’ uit de 
grond heeft gestampt. Dat is een orkest 
dat voortdurend wisselt van bezetting. 
Iedereen is er welkom en alle mogelijke 
genres komen aan bod. Ik ben daar ook 
af en toe betrokken bij projecten. Daar 
leerde ik bijvoorbeeld ook Farnoosh kennen 
(de Iraanse dafspeelster die in de vorige 
Folk uitgebreid werd geportretteerd). Dat 
spontane samenspelen, ik vind dat een 
groot geschenk. Door de vonk van de 
muziek kun je heel gemakkelijk respect 

opbrengen voor mekaar. Je krijgt van 
mekaar zoveel terug”. 
Daarom heb ik het wat moeilijk met 
de zogenaamde populaire muziek van 
vandaag, omdat het daar volgens mij meer 
gaat over het uitwendige, dan over het 
muzikale. Ik wil ook een lans breken voor 
‘onversterkte’. Het gewoon akoestisch 
spelen zal altijd blijven bestaan, het is het 
eerlijkst. Een microfoon is altijd een barrière. 
Je hebt zolang zitten werken aan een 
instrument om het een bepaalde klank te 
geven en dan zit daar plots die microfoon 
tussen die alles vervormt. Je mag de beste 
klanktechnicus hebben, maar die kan 
nooit de échte klank van het instrument 
weergeven”.

In zijn stemmige, rustieke woning in 
het godvergeten Henegouwse gehucht 
Oedeghien blijft Dick Van der Harst intussen 
woekeren met zijn creativiteit. De lage zon 
dringt met volle stralen door het raam en 
doet de indrukwekkende gamelan blinken 
als een juweel. De pen op de werktafel ligt 
te wachten tot de meester ze straks zal 
beroeren en het geduldige papier zal vullen 
met notenbalken vol eigenwijze melodieën. 
Wij zouden nog vele alinea’s kunnen vullen 
met het beschrijven van Dicks muziek. Maar 
omdat we denken dat klanken veel meer 
zeggen dan woorden, geven we hier enkele 
links mee waardoor je zelf kennis kan 
maken met de rijke muzikale schepsels van 
deze innemende persoonlijkheid. 
Wij hopen dat de demonen van corona 
verjaagd zijn en dat we de kans krijgen 
om van de op stapel staande projecten 
te kunnen genieten, misschien in de 
Handelsbeurs in Gent, van 5 tot en met 9 
oktober 2022 waar naast een keurkorps 
muzikanten (o.a. Collegium Percusium 
Gent, Hilde Oya Atoon, Farnoosh…), ook 
de gamelan de toeschouwers in vervoering 
zal brengen. Of misschien kunnen we, zoals 
een paar jaar geleden in ’t Ey, Dick nog eens 
bezig horen, samen met zijn vrouw, Paola 
Bartoletti, in hun prachtige programma met 
Italiaanse volksmuziek?  

Walter Evenepoel

Geniet nu alvast van deze meesterlijke fragmenten op YouTube

» Mooi stukje met Raquel Gigot en Arnaud Degimbe:
10 years Muziekpublique | Etoile Musette - La Zone

» Imposant: de Banda Azufaifo op de kiosk van de Gentse Kouter:
Banda Azufaifo olv Dick van der Harst

» Project rond Jacob Obrecht: 
Dick van der Harst, Zefiro Torna — 

Dulce Melos Succentorum / Bona Sera / Mille quingentis
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Rudy, hoe was jouw jeugd? Kreeg jij de 
muziekmicrobe met de moedermelk 
mee? 
Rudy: “Ik ben als vroege tiener muziek 
beginnen spelen. Mijn vader was saxofonist 
en drummer. Hij had zijn eigen bigband à 
la ‘Glenn Miller’, maar ik heb hem jammer 
genoeg nooit echt horen spelen, want 
hij is gestopt toen hij trouwde met mijn 
moeder. Zijn instrumenten stonden wel 
nog in huis en elk jaar gaven we hem voor 
zijn verjaardag saxofoonrietjes. Dan haalde 
hij zijn instrument nog eens uit de kist en 
toeterde een beetje. En dan was ’t gedaan 
tot volgend jaar. We vonden thuis in de 
schuif nog oude foto’s en affiches van zijn 
concerten. Dat was wel mysterieus en het 
intrigeerde ons. 
Ons moeder was zelf geen muzikante, maar 
ze luisterde heel veel naar muziek, vooral 
klassieke piano van Chopin, Rachmaninov, 
en zo. Mijn vader had het meer voor 
bigband, maar hij hield ook van Bill Haley of 
The Platters. Ik weet niet meer hoeveel keer 
wij ‘Only You’ of ‘The Great Pretender’ thuis 
gehoord hebben toen we klein waren, maar 
we kenden die nummers glad van buiten. 
Mijn oudere broer zong liedjes van Cohen, 
Dylan en Donovan en begeleidde zichzelf op 
gitaar. Hij kon heel vlot fingerpicking spelen 
en deed weleens het voorprogramma van 
Johan Verminnen of Raymond wanneer 
die ergens in een jeugdclub optraden. Hij 
speelde solo, maar daarnaast was hij ook lid 
van een aantal folkgroepjes in het Gentse.
Zo ben ik er ook bij gekomen, want al gauw 
hadden we hier in Ronse ook een folkgroep 
(eerst Brehon, dan Peetie Loetie). We 
tekenden zelf de muziek op. We gingen op 
bezoek bij oudjes en noteerden de liedjes 
die zij nog kenden van vroeger. We hebben 
zo toch een aantal liederen opgetekend die 
in geen enkele verzameling voorkwamen.”

En met deze verzameling liederen zijn 
jullie aan de slag gegaan? 
Rudy: “Wel ja, dat was gelijk een 
dobbelsteen die aan het rollen ging. We 
hadden optredens, de mensen leerden 
ons kennen en kwamen spontaan bij ons 
aankloppen met de boodschap: ”mijn 
grootvader zit in een rusthuis en die kent 
ook nog liedjes”. En hop, wij trokken naar 
dat rusthuis met een bandopnemer in de 
aanslag en registreerden die oude liedjes. 
Dat was uiteraard niet allemaal bruikbaar 
materiaal, maar hier en daar zaten er 
toch pareltjes tussen. Ik herinner me een 
persoon in Berchem bij Kluisbergen – hij 
speelde ook hommel – en hij zong een hele 
resem “stichtende” liedjes van Armand 
Preud’homme en Peter Benoît. Ik kon 
hem moeilijk zeggen dat het niet dàt was, 
wat we zochten en liet hem een drietal 
cassettes van 90 minuten volzingen. Op het 
einde zei hij: “nu heb ik alles gezongen, 
wat ik ken”. Teleurgesteld begon ik in 
te pakken en toen zei hij plots: “D’er is 
wel nog één liedje, maar dat mochten 
we niet zingen op school, dat was geen 
goed liedje”. Onmiddellijk ging er bij mij 
een lichtje branden. En inderdaad: het 
was een prachtige oude ballade van een 
stiefmoeder, die haar stiefdochter vergiftigd 
had. Haar buik zwol op en ze dacht eerst 
dat ze zwanger was. De dokter werd erbij 
geroepen. Deze sneed de buik open en 
daar verschenen zeven padden en negen 
slangen. Een Malicorniaanse tekst op een 
fantastische melodie. Geen strofen en 
refrein, maar gewoon: één doorlopende 
repetitieve melodielijn. Zo één lied maakt 
die drie, vier namiddagen met ‘stichtende’ 
liederen die je moet ondergaan uiteindelijk 
meer dan de moeite waard. En stel je voor: 
ik was bijna vertrokken zonder dat hij 
dat lied had gezongen. Dan was dat voor 
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Rudy 
Velghe

Een Vlaamse 
Kelt of een 

Keltische 
Vlaming

Rudy voorstellen aan vele 
oudgedienden van de folk 

wereld is als een open deur 
intrappen. Rudy is al vele 
tientallen jaren actief als 

muzikant, eerst als stichtend 
lid en vaste waarde van Orion, 

tussendoor ook nog in vele 
andere muzikale projecten 

zoals Urban Trad, Dao Dezi, ... 
om tenslotte recent – in volle 

Corona-tijd toen – een 
nieuw initiatief uit de grond 
te stampen, samen met zijn 

kompanen Gerry Murray 
(accordeon) en Julien Biget 
(gitaar, bouzouki): het trio 

Julien Biget / Gerry Murray / 
Rudy Velghe. Een uitgebreid 

gesprek voeren met Rudy 
is als een ontdekkingsreis 

door de muziekgeschiedenis 
van de laatste halve eeuw. 

Rudy vertelt dit alles op zijn 
typisch rustige, bedaarde 

toon als was het een opa die 
zijn levensverhaal vertelt aan 

zijn kleinkind.
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Notitie
Is dit echt een archieffoto? Het ziet er professioneel uit. Maar ik vind de naam van de fotograaf niet. En in de benaming van de foto staat 'archieffoto'.
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notenleer. Ik geef dit zowel aan volwassenen 
als specifiek aan de folk klas. En sinds drie 
jaar geef ik ook nyckelharpa.” 

Nyckelharpa, het Zweedse 
volksinstrument.
Rudy: “Inderdaad. Ik was de eerste die dat 
instrument in België bespeelde. Bart De 
Cock had de plannen voor de bouw van een 
nyckelharpa uit Zweden meegebracht en 
die aan Joos Janssens bezorgd. Hij heeft de 
eerste nyckelharpa’s in Vlaanderen gebouwd. 
Zijn eerste instrument was voor mij. Bart De 
Cock heeft ook een nyckelharpa van Joos 
en ook Didier François. Didier is voor mij dé 
‘Monsieur Nyckelharpa’. Hij speelde lange tijd 
op een instrument van Joos. Vandaag wordt 
het instrument aan een aantal academies 
onderwezen, zijn er regelmatig stages en is er 
opnieuw een luthier in België die serieus met 
nyckelharpabouw bezig is. Johan Hertogs uit 
Meise heeft voor onze academie inmiddels al 
zes studie-instrumenten gebouwd.”

Dat zijn de twee instrumenten, die je 
bespeelt: viool en nyckelharpa. 
Rudy: “Dat zijn mijn hoofdinstrumenten. 
Maar als puber ben ik begonnen met gitaar. 
Mijn broer was gitarist en wanneer hij zich 
een nieuwe Yamaha aanschafte, kreeg ik 
zijn oude Eko. Ik tokkelde daar wat op en 
leerde zo spelen. En ik ben dat altijd blijven 
doen. Als je als violist naast fantastische 
gitaristen als Soïg Sibéril, Nicolas Quemener 
of Erwan Berenguer staat, pik je altijd wel 
wat bruikbaars op voor je gitaarspel. Op de 
laatste twee cd’s van Orion speel ik behoorlijk 
wat fingerstyle gitaar. 
Ik pingel af en toe ook wat op mandoline. In 
het algemeen geldt: als er snaren op staan, 
kan ik er meestal wel een deun uit halen. 
Blaasinstrumenten daarentegen zijn voor mij 
een groot mysterie.”

En nu vorm je een trio met Julien Biget 
en Gerry Murray
Rudy: “Ja, inderdaad. Orion was een dure 
groep en naar het einde toe bleek het 
moeilijk nog zo’n formule op de sporen 
te houden. Platenwinkels verdwenen, cd’s 
verdwenen, de budgetten voor cultuur 
verschrompelden, de programmatiepolitiek 
van de culturele centra veranderde, … In die 
context wordt het natuurlijk moeilijk als je 
bouzouki-speler telkens uit Ierland moet over 
vliegen en je gitarist uit Bretagne. Orion is 
dan gestopt rond 2012-2013.
Het was een groep die zoveel energie van me 
opslorpte, waarin ik zoveel geïnvesteerd had 
op persoonlijk vlak, dat ik niet meteen met 
iets anders op de proppen kon komen. 
Ik bleef natuurlijk occasioneel spelen in ad 
hoc duo’s of trio’s naar gelang de vraag.
Maar nu is er dus dit nieuwe trio.
Ik kende Gerry Murray al heel lang, nog van 
voor hij bij Shantalla speelde. We hebben 
samen ontelbare jamsessies gedaan in de Ierse 

pubs hier in Brussel. Hij heeft zelfs meermaals 
onze accordeoniste bij Orion vervangen. En hij 
woont zelf ook vlakbij Brussel. 
Julien ken ik ook al heel lang, nog van toen 
hij een jonge twintiger was. We waren op 
een dag op tournée in Bretagne en daar 
hebben we hem voor het eerst ontmoet. 
Hij begeleidt Sylvie Berger, de toenmalige 
vriendin van Gabriel Yacoub (zanger/gitarist 
van Malicorne), speelt bij La Bricole en in nog 
een paar andere noord-Franse groepen. Hij 
heeft ook de Bretoense fluitist Jean-Michel 
Veillon begeleid. 
Bovendien woont hij in Rijsel. Da’s bij de 
deur, om zo te zeggen, wat maakt dat we 
gemakkelijk kunnen samenkomen om te 
repeteren. 
Het is de bedoeling goede muziek te 
maken, terwijl we ons amuseren. We 
moeten er ons goed bij voelen. Alle drie 
hebben we intussen onze sporen verdiend 
en we hoeven niets meer te bewijzen. We 
willen in eerste instantie gewoon genieten 
van het samen spelen. 
En een trio is heel flexibel. Je kan zowel de 
grotere scènes als de kleinere clubs doen.”

Wanneer zijn jullie van start gegaan? 
Rudy: “We zijn gestart in volle pandemie. 
We zijn dus een kindje van de lockdown. 
Ons allereerste concert hebben we gegeven 
voor Muziekpublique. Dat was voor een... 
lege zaal, met een tiental camera’s voor 
onze neus. Er was geen enkele interactie 
met het publiek, want de zaal was leeg. 
Geen applaus, geen opgewonden kreetjes 
vanuit het publiek wanneer je een snelle 
reel lanceert. Een heel bevreemdende 
ervaring, zeker voor een eerste optreden. 
Maar de ploeg van Muziekpublique was 
buitengewoon professioneel, waardoor 
het toch iets bijzonders werd voor 
ons. Er staat nog steeds een filmpje 
met het volledige concert op Youtube 
(youtu.be/JoCQWSeAmp0). Intussen hebben 
we een aantal optredens kunnen doen, maar 
het is en blijft een moeilijke situatie. Covid-
beperkingen, terug lockdown, dan weer niet, 
… Alle organisatoren, die een programmatie 
hebben moeten annuleren, trachten deze 
in eerste instantie te hernemen met de 
geannuleerde acts, zodat er voor nieuwe 
groepen niet meteen veel ruimte is.” 

Voor wanneer is een volgende optreden 
gepland? 
Rudy: “Er liggen een paar ijzers in het vuur, 
maar concrete toezeggingen voor volgend 
seizoen zijn er nog niet. We zien wel wat 
het wordt. Ik hoor van een aantal collega’s, 
die ganse tournées uitgewerkt hadden, 
dat alles opnieuw opgedoekt wordt. Het 
zijn harde tijden voor de cultuursector. 
Wat het trio betreft zijn er wel een aantal 
bemoedigende tekens. Henri Van den 
Berghe, die vroeger Brosella organiseerde en 
die Orion meermaals heeft geprogrammeerd, 

bleek enthousiast over het filmpje van het 
trio. Wat hem, naast de muziek, blijkbaar 
charmeerde is dat we alle drie in onze eigen 
taal spreken. Om het even of we nu optreden 
in Wallonië, in Vlaanderen of in Frankrijk, 
Gerry spreekt Engels, Julien spreekt Frans en 
ik Nederlands. Deze verscheidenheid wordt 
ook gereflecteerd in onze muziek. Sinds het 
filmpje spelen we ook Vlaamse traditionals, 
onder andere een suite van alle instrumentale 
stukjes van de eerste twee RUM-elpees, 
allemaal composities van Wiet Van De Leest. 
Elk lid van het trio brengt dus muziek vanuit 
zijn eigen wortels aan: voor Gerry is dat de 
Ierse muziek, voor mij Vlaamse folk en voor 
Julien zijn dat traditionele Franse liederen. 
Die drie componenten worden echter door 
dezelfde drie muzikanten gespeeld, zodat 
er toch een stilistische eenheid is, een eigen 
groepssound. Je zou kunnen zeggen: eenheid 
mits verscheidenheid.”

Dat is een prachtige illustratie van het 
ideaalbeeld van Europa. 
Rudy: “Zo zou je het kunnen stellen. In feite 
deden we dat al bij Orion. Het was in essentie 
een Keltische band, maar we speelden ook 
traditionele muziek uit Zweden, uit Bulgarije 
of Roemenië, die we herwerkten ‘met onze 
eigen saus’. Orion had een typische sound, 
die reeds van bij de eerste paar maten 
herkenbaar was. En ook al kwamen de 
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altijd onherroepelijk verloren gegaan. Later 
hebben we heel dat repertoire, waaronder 
ook dat nummer, gearrangeerd en gebracht 
met Andan, een groep met Philip Masure 
op gitaar, Ben Faes op contrabas en 
harmonium, Raquel Gigot op accordeons 
en Veerle Houwen op zang.  Dat nummer, 
Florentine, staat op de compilatie-cd van 
Feestival- Gooik. 
We speelden toen ook niet in een vacuum. 
Anderen waren met soortgelijke dingen 
bezig en we speelden vaak samen met 
die andere groepen. In Ellezelles, een 
Waals dorpje vlak buiten Ronse had je 
E Saquant Béyaus, die zich inspireerde op 
de plaatselijke Waalse traditie van o.a. 
doedelzakspeler Alphonse Gheux (1850-
1935). Even buiten Ronse, den berg op naar 
Zulzeke, woonden de gebroeders Libbrecht 
die toen al met Kadril bezig waren. Het 
waren wilde, inspirerende tijden. Toen 
ik met Orion vooral de Keltische richting 
was ingeslagen, informeerde Peter van 
Kadril trouwens of ik ooit nog van plan 
was om iets met dat materiaal te doen. 
De bedoeling is zeker om dat vroeg of laat 
op een cd of lp te zetten.”

En toen zijn jullie dus met dat materiaal 
aan de slag gegaan. 
Rudy: “Nee, ik ben dan geschiedenis gaan 
studeren en muziek kwam ‘tijdelijk’ op de 
tweede plaats. Maar dan, in 1987, werd 
ik benaderd door Les Frères Hirsch, want 
Daniël, de broer die viool speelde, had de 
groep verlaten en de overige broers Gilles 

en Gérard zochten een vervanger om op 
tournée te gaan in Bretagne tijdens de 
zomermaanden. Omdat ik geen “frère 
Hirsch” was, werd de naam toen veranderd 
in Orion. Na een tijd verlieten ze de groep 
om terug onder eigen naam te spelen. 
Raquel Gigot kwam er toen bij, en ook nog 
Bretoense en Ierse muzikanten. We hadden 
een platencontract met Keltia Musique 
in Quimper, één van de toonaangevende 
folklabels in Europa en we hebben flink wat 
cd’s verkocht, om het zacht uit te drukken. 
Orion stond op tientallen compilatie-cd’s, 
tot zelfs in Amerika, waarvan sommigen op 
nummer 2 in de Billboard worldmusic charts 
stonden. We kregen toen ook aanbiedingen 
van Amerikaanse platenfirma’s, waar we 
niet op ingegaan zijn. We waren content bij 
Keltia Musique.”

En toen zijn jullie op dit élan verder 
gegaan. 
Rudy: “Ja, we hebben het geluk gehad 
toch zo’n 25 jaar op die manier van onze 
muziek te kunnen leven. Ik heb dat altijd 
als een geweldig cadeau ervaren, nooit als 
een evidentie. We zijn op zoveel plaatsen 
geweest. In je eigen groep spelen met 
muzikanten naar wie je als tiener opkeek, 
dat is toch fantastisch? Soïg Sibéril, Jamie 
McMenemy, Pat Désaunay, John Faulkner 
en al die gasten… Orion speelde zijn laatste 
concert in Firenze ergens rond 2012. Kort 
voordat de groep gestopt is, ben ik beginnen 
lesgeven aan de academie van Sint-Agatha-
Berchem. Ik geef daar folk-viool. Ik ben 
begonnen met vier leerlingen en nu zijn 
er dat een dertigtal. Ondertussen geef ik 
ook MCV-muzieklab, het verplichte vak na 

}
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Orion stond op tientallen compilatie-cd’s, tot zelfs in Amerika, waarvan sommigen op nummer 2 in de 
Billboard worldmusic charts stonden.

Rudy met het Trio Julien Biget / Gerry Murray / Rudy Velghe: Alle drie hebben we intussen onze sporen verdiend en we hoeven niets meer te bewijzen.

Philip Catherine speelde mee op de derde cd 
van Orion.

brigid
Notitie
In de benaming van deze foto stond zowel 'archieffoto' als de naam van de fotograaf. Ik heb dus enkel de naam van de fotograaf vermeld.

brigid
Notitie
De meeste onderschriften zijn uit de tekst gehaald. Keuze OK?

brigid
Notitie
In broodtekst is het toch beter om cijfers t.e.m. 10 (en dus ook 'twee') voluit te schrijven, zeker? Het leest beter. Mag ik dit hier 2x aanpassen?

brigid
Notitie
Omdat deze foto een screenshot is van een livestream van Muziekpublique die ik op YouTube gevonden heb, heb ik Muziekpublique duidelijk gecrediteerd en hun logo laten staan. Wat denken jullie? Hopelijk gaan ze hier genoegen mee hebben? (Of heb je voor de zekerheid al gebeld, Ilse?)

brigid
Notitie
Hier stond ook 'archieffoto' in de benaming van dit bestand, maar ik de bestandsinfo heb ik de naam van de 'auteur' gevonden. Die heb ik dus gecrediteerd.
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melodieën uit alle uithoeken van Europa, 
toch was het een typisch Orion nummer 
geworden.”

En nu even naar Gooik. Wat is jouw link 
met deze parel van het Pajottenland? 
Rudy: “Ik heb in het verleden stage gegeven 
in Gooik en meermaals op Feestival en 
Gooikoorts gespeeld, met verschillende 
formaties. Ik hoop dat we daar ook met 
het trio binnenkort op het podium kunnen 
staan... En de stage, met de jamsessies en 
dansavonden in zaal Familia... Gans dat dorp 
overrompeld door folkmuzikanten… Een 
geweldige sfeer. Hopelijk komt het allemaal 
snel terug.” 

Componeer je zelf ook? 
Rudy: “Absoluut. Op de eerste cd van Orion 
staan er enkele eigen composities, naast 
een hele rist traditionals. Op de derde cd, 
waar ook Philip Catherine meespeelt, zijn de 
overgrote meerderheid eigen composities, 
zowel van mij als van de accordeoniste 
Raquel Gigot. Op Strawberry Town tenslotte, 
is alles zelf gecomponeerd op de titeltrack, 
een strijkkwartet van Mozart en een 
Vlaamse suite na.
Ook voor de academie componeer ik 
regelmatig. Het gebeurt vaak dat een 
leerling nood heeft aan een stuk waarin 
een nieuw aangeleerde techniek aan bod 
komt. Dan componeer ik een stukje, waar 
die techniek meermaals in herhaald wordt 
en dan spelen we dat samen. Da’s vaak 
de snelste manier om iets onder de knie 
te krijgen. Zo heb ik inmiddels al een flink 
aantal ‘pedagogische’ composities liggen.”

Zijn er nog andere projecten waar je aan 
werkt? 
Rudy: “Dat Vlaams project, waarbij we 

tientallen liedjes hebben opgetekend, wil 
ik op termijn terug uit de frigo halen. De 
mensen, die deze liedjes indertijd voor mij 
ingezongen hebben, zijn intussen natuurlijk 
allemaal overleden, dus dit erfgoed is zeer 
kostbaar. Daar wil ik nog een cd mee maken, 
om dit repertoire vooral niet verloren te 
laten gaan. Dus roep ik vroeg of laat Andan 
terug bijeen, waarschijnlijk in een gewijzigde 
samenstelling. Ik ben met name op zoek 
naar een zangeres die de liederen benadert 
zoals de Ierse zangeressen dat doen, met die 
typische versieringen. Er is dus een vacature 
(lacht, met een knipoog). 
En eventueel ook nog een doedelzak, 
want deze liederen zijn opgetekend in mijn 
geboortestreek, Ronse en dat is de streek 
waar de laatste doedelzakspeler, Alphonse 
Gheux, leefde. Hij is trouwens in 1935 
overleden en begraven in Arc-Ainières, op 
een paar kilometer van Ronse. Ik heb het er 
recent nog met Philip over gehad en, van 
zodra we een geschikte zangeres vinden, 
zouden we heel snel kunnen opstarten. Veel 
van de arrangementen voor die nummers 
zitten nog in mijn hoofd van toen we met 
Andan speelden. Ik sprak over die oude 
man, die me die oude ballade inzong. Hij 
had dat opgevangen in een café, waar een 
zanger zichzelf begeleidde op accordeon. 
Die had er een hoempapa-wals van 
gemaakt, om het lied zo gemakkelijk met 
de bassen van zijn accordeon te kunnen 
begeleiden. Dat sloeg echter als ‘een tang 
op een varken’ en was overduidelijk niet 
in overeenstemming met de tekst, die een 
veel oudere oorsprong had. Trouwens, 
de originele melodie, die nog duidelijk 
herkenbaar was, vroeg om een andere 
ondersteuning. Het was een heel oude 
melodie, zonder strofische structuur. Een 
gezongen vertelling. 

We weten trouwens dat, wanneer de 
accordeon in de 19de eeuw geïntroduceerd 
werd binnen de volksmuziek, een hele 
reeks traditionele ritmes en structuren 
letterlijk ‘platgestreken’ en vereenvoudigd 
zijn, ‘verwalst’ als het ware, om ze met 
accordeon te kunnen begeleiden. Het 
eerste wat we dus met dat nummer gedaan 
hebben is het vertragen en ‘ontwalsen’. 
Het blijft natuurlijk wel in de maat 3/4, 
maar van dat hoempapa ritme moesten 
we in elk geval af. Het is een heel triestig, 
melancholisch verhaal en dat vraagt muziek, 
die diezelfde geladenheid heeft. 
Een programma met deze zelf opgetekende 
Vlaamse liederen is in ieder geval zeker een 
project dat voor mij prioritair blijft.”

Nog andere projecten? 
Rudy: “Ik kreeg onlangs een telefoontje van 
Patrick Jacobs, een uitstekende Limburgse 
doedelzakspeler – hij speelt Ierse pipes – met 
de vraag om samen met hem en met een 
cellospeler uit Breda een nieuw trio op poten 
te zetten. Het is een Portugese cellospeler 
die aan de muziekacademie van Breda 
doceert en een heel sterke belangstelling 
heeft voor folkmuziek. Dat kan een leuke 
formatie worden, waar ik trouwens ook 
nyckelharpa bij zou kunnen spelen. 
We zullen mekaar binnenkort voor het 
eerst ontmoeten. 
Maar, weet je, als de feeling juist zit kan het 
snel gaan, zonder al te veel voorbereiding. 
Een paar jaar geleden contacteerde Gilles 
Le Bigot me met de vraag om samen een 
duo te vormen. Diezelfde avond ging ik naar 
het Festival des Arts in Huy waar ik Etienne 
Bours ontmoette. Etienne is producer bij 
de RTBF en doet de programmatie van Les 
Anthinoises, een folkfestival in het Luikse. 
Hij vroeg me waar ik zo al mee bezig was 
en ik vertelde hem dat Gilles me net gebeld 
had en dat we over de telefoon een duo 
gevormd hadden. Een paar dagen later 
stonden we op de affiche van Les Athinoises, 
terwijl Gilles en ik nog geen noot samen 
hadden gespeeld. Zo snel kan het gaan. 
Verder denk ik ook aan een solo-cd met 
medewerking van mijn zoon Kasper 
(gitaar, klavier, percussie) en mijn dochter 
Marguerite (viool). Daarvoor ben ik nu volop 
nummers aan het oplijsten, zowel eigen 
composities als andere nummers.”

Waar kunnen we jouw muziek vinden? 
Rudy: “De 4 Orion de’s Blue Room (1993), 
1990 (1995), Restless Home (1998) en 
Strawberry Town (2009) zijn nog steeds 
verkrijgbaar via de website van Orion 
(www.orionceltic.com). Ook op YouTube 
staan er een paar filmpjes, hoewel het gros 
van Orion’s leven zich afspeelde vóór het 
social media tijdperk. 
Voor komende opnames wordt het uitkijken 
op welk formaat en bij welk label ze 
uitgebracht worden.” 

Jacques De Kegel
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 Interview

De drie jonge vrouwen, Fien Van der Aa 
(zang en drumpad), Caitlin Talbut (zang en 
bas), Linde Notenbaert (zang en toetsen) 
vormen samen BLOND. De dames zijn 
afkomstig uit Antwerpen en leerden 
mekaar kennen op het Conservatorium. 
Ze schrijven scherpe maar gevoelige 
Nederlandstalige teksten en drijven hun 
synths aan met ‘damespoejjer’. Hun 
muziek draagt een diepere boodschap, 
maar wel met een goede dosis humor en 
een persoonlijk verhaal. Hun liefde voor 
het Nederlandstalige lied reikt ver: van 
kleinkunst tot popmuziek, van Liesbeth List 
tot de Jeugd Van Tegenwoordig. 

In het najaar van 2021 startte de nieuwe 
zoektocht naar Nederlandstalig talent. 
Nooit eerder kende de Nekka-wedstrijd 
zoveel deelnemers. Uit 155 inschrijvingen 
werden 35 potentiële winnaars 
geselecteerd om vervolgens 6 sterke 
kandidaten (Nieuwstadt, Ijsbrand, Yentl, 
Evawicht, Zonen met vader en Blond) voor 
de eindstrijd over te houden.  De finale 
werd opgedragen aan Kris De Bruyne 
waarin de finalisten een ode brachten 
met de vertolking van een lied uit zijn 
indrukwekkend oeuvre.

Na een erg spannende avond bleek de 
groep Blond als grote winnaar uit de strijd 
te komen. Blond won zowel de Nekka-
Wedstrijd als de prijs van ‘vi.be’ en van 
‘Poolijs’ (radio Urgent). Hierdoor verzekert 
Blond zich van een optreden tijdens de 
Nekka-Nacht op 28 april 2023. We zochten 
de meisjes van BLOND op de dag na de 
overwinning en een gevoel van ongeloof, 
dankbaarheid en blijdschap overheerste bij 
hen op dat moment.

Welk toeval heeft jullie samengebracht 
en wie heeft wie gemotiveerd om 
samen muziek te beginnen maken?
Blond: “Tot voor kort zaten wij alle drie 
samen op het Conservatorium in Antwerpen 
in de opleiding Kleinkunst. Hier leerden we 
elkaar kennen en sloeg de muzikale vonk 
over. Caitlin droomde al een tijdje van een 
band die enkel uit vrouwen zou bestaan en 
zo werd BLOND in het leven geroepen.” 

Zijn jullie grootgebracht met 
Nederlandstalige muziek?
Blond: “Vooral Fien en Linde groeiden op 
met Nederlandstalige muziek, waaronder 
Ramses Shaffy en Liesbeth List, Zjef 
Vanuytsel en Bram Vermeulen.”

 Talent

}

Blond wint de 12de editie
van de Nekka-wedstrijd

Zaterdagavond 9 april 2022 
vond in de Antwerpse 
Monty de finale plaats 

van de 12de editie van de 
Nekka-Wedstrijd. Sinds de 

eerste Nekka-Wedstrijd 
in 1999, mochten onder 

andere Hannelore Bedert, 
Yevgueni, Stoomboot en 

In een Discotheek zich tot 
winnaar kronen. Voor de 
12de editie werd Blond de 

grote winnaar. Meer dan de 
moeite om deze groep eens 

voor te stellen in Folk.
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Rudy (rechts): “Een paar dagen later stonden we op de affiche van Les Athinoises, terwijl Gilles en ik nog 
geen noot samen hadden gespeeld.”

brigid
Notitie
Dit lijkt me ook niet echt een 'archieffoto'. Maar ik vind geen andere informatie.




